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OVERGANG PO-VO

DEKKER INFORMEERT KAMER OVER OVERGANG PO-VO

12 feb 2015 - Op verzoek van het PvdA-kamerlid Ypma stuurde staatssecretaris
Dekker een brief aan de Tweede Kamer over de naleving van de wet- en
regelgeving overgang po-vo. Dekker heeft er vertrouwen in dat de toelating van
leerlingen tot het voortgezet onderwijs al dit eerste invoeringsjaar grotendeels
volgens het nieuwe wettelijk kader zal verlopen. Ook geeft hij aan handhavend op
te treden als een vo-school in strijd handelt met de wet- en regelgeving.

In zijn brief spreekt Dekker het vertrouwen uit dat – met de constructieve houding van
partijen en de acties van de inspectie – de toelating van leerlingen tot het voortgezet
onderwijs al dit eerste invoeringsjaar grotendeels volgens het nieuwe wettelijk kader
zal verlopen. Tegelijkertijd geeft hij aan handhavend op te zullen optreden wanneer
een vo-school:

het advies van de basisschool naast zich neer legt;

aanvullende eisen stelt aan de toelating tot een bepaalde schoolsoort;

de toelating alsnog afhankelijk stelt van de score op de eindtoetsing.

SAMENWERKING TUSSEN PO EN VO CRUCIAAL
De VO-raad onderschrijft de gedachte achter de wet en vindt het een goede zaak dat
het schooladvies leidend wordt. Een goed schooladvies is gebaseerd op kennis en
kunde van de leerling over acht jaar. De Cito-score is een momentopname. Voor alle
partijen, op de eerste plaats de leerling, maar ook voor ouders, de po-school en de vo-
school is het schooladvies van groot belang. Uiteindelijk zijn po en vo er samen
verantwoordelijk voor dat leerlingen op de goede plek terechtkomen.

Het is daarom goed dat po en vo gezamenlijk afspraken maken over de
overgangsprocedure, en dat de schooladviezen onderbouwd worden met gegevens uit
het leerlingvolgsysteem die door de jaren heen zijn verzameld. Dat komt de kwaliteit
van het schooladvies ten goede en helpt leraren de onterechte druk van ouders te
weerstaan. Die druk is er, weten we uit onderzoek van de inspectie, op ongeveer de
helft van de scholen.

Net als de sectorraden benadrukt de staatssecretaris in zijn brief het belang van de
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samenwerking tussen het po en vo in de regio en het gesprek bij twijfels over het
schooladvies. Deze goede interactie kan bijdragen aan het vertrouwen van het vo in de
schooladviezen, aldus Dekker.

GROTE INVLOED SCHOOLADVIES OP OORDEEL VO-SCHOOL
Voor vo-scholen is op dit moment de rol van het basisschooladvies voor de indicator
onderbouwrendement - die meet in hoeverre de vo-school in staat is om de leerling
binnen de nominale tijd op het in het schooladvies voorspelde niveau te brengen en te
houden in het derde leerjaar - een reden tot terechte zorg. In zijn brief geeft de
staatssecretaris aan dat de inspectie kan afwijken van haar oordeel over het
onderbouwrendement wanneer aangetoond kan worden dat de basisschool structureel
te hoog adviseert. Daarnaast is de VO-raad in gesprek met de inspectie en het
ministerie om een bandbreedte toe te passen bij de nieuwe indicator ‘R1’ (positie in
derde leerjaar ten opzichte van het basisschooladvies) in het nieuwe resultatenmodel
dat met ingang van 2016 door de inspectie gehanteerd wordt.

AANTAL PUNTEN REGELGEVING VRAGEN AANDACHT
Zoals eerder gemeld zien de VO-raad en PO-Raad dat er door de nieuwe wetgeving dit
jaar veel in de overgang van primair naar voortgezet onderwijs verandert en dat het tijd
kost om de veelal bestaande afspraken om te zetten naar de nieuwe wettelijke
context. De sectorraden brachten eerder al vier punten binnen de nieuwe regelgeving
extra onder de aandacht.

Informatie over de nieuwe regelgeving vindt u op de website vanponaarvo.nl, die de
VO-raad in samenwerking met de PO-Raad heeft ontwikkeld. Ook voor eventuele
vragen kunt u daar terecht, voor zover die niet zijn opgenomen bij de veelgestelde
vragen.

IN DE MEDIA
In de media was veel aandacht voor de naleving van de nieuwe wet- en regelgeving
overgang po-vo door scholen. VO-raad voorzitter Paul Rosenmöller reageerde op Radio
1 en in het dagblad Trouw. 


